

ОГЛАВЛЕНИЕ второго полутома

Ладынин И. А. Египетская иероглифическая передача иранских слов в «Стеле сатрапа» 311 г. до н. э.....	641
Лебедев А. В. (Lebedev A. V.) Idealism (mentalism) in Early Greek metaphysics and philosophical theology: Pythagoras, Parmenides, Heraclitus, Xenophanes and others (with some remarks on the « <i>Gigantomachia about being</i> » in Plato's <i>Sophist</i>).....	651
Ленчиненко М. В., Любжин А. И. Издания древнегреческих историков в семейной библиотеке Муравьевых.....	705
Лютикова Е. А., Сидельцев А. В. Хеттский порядок слов и направление ветвления.....	728
Метелкина Т. С., Пименова Н. Б. Ранняя стадия развития артикля по данным древнеанглийского Евангелия от Марка.....	764
Миролюбов И. А. О сновидениях императора Диоклетиана и кризисе Первой тетрархии.....	781
Николаев А. С. (Nikolaev A. S.) Δάειρα, the lady of the waters.....	790
Новгородова Д. Д. «У Плиния и хризопраз не хризопраз, и топаз не топаз, и сапфир не сапфир».....	796
Оруджева Г. М. Гибридные формообразования в средневековых персоязычных словарях.....	823
Осипова О. В. Дионисий Галикарнасский об «историческом» стиле.....	828
Пантелеев А. Д. Мученичество святого Марина (Eus. HE, VII, 15)	834
Петросян А. Е. Армянские этнонимы в свете данных этногонического предания.....	843
Плешак Д. Г. (Pleshak D. G.). Revising the genre and the date of <i>In Heraclium</i> by George of Pisidia.....	856
Подосинов А. В. Сардонический смех от сардинских трав?.....	867
Попова И. Д. О случаях синонимии и возможных причинах параллельного развития семантики лат. <i>ambitus</i> и <i>ambitio</i>	872
Приходько Е. В. О грамматической форме одного топонима из «Стадиасма Великого моря».....	896
Рабинович Е. Г. Умка на римской арене.....	912
Репаншек Л. (Repánšek L.) Notulae breves Indo-Iranologicae.....	928
Сафронов А. В. Упоминается ли Троянская война в надписи Рамсеса III?.....	939
Соболев А. Н. О параметрах вариативности в диалектах балканских языков (на примере нефинитных «эквивалентов инфинитива»)	950
Солопов А. И. Значение слова <i>casia</i> как названия европейского растения у Вергилия в контексте истории античного пчеловодства (Verg. geo. II 213; IV 30).....	960
Талберт Р. (Talbert R. J. A.). A Lost Sundial Found, and the Role of the Hour in Roman Daily Life.....	971
Тахтаджян С. А. Поросята или подвинки (Xen. Mem. 1, 2, 30)?.....	989
Топорова Т. В. «Речи Многомудрого»: специфика и жанровые особенности эддической песни.....	996

Трофимов А. А. О двух армянских этимологиях.....	1012
Трошкова А. О. Сюжет «Ученик чародея» в восточнославянской и западнославянской традициях (на материале русских и лужицких волшебных сказок ATU 325).....	1022
Урбанова Д. (Urbanová D.). Einige Bemerkungen zur Inschrift auf Blei aus Karthago.....	1038
Фалилеев А. И. К интерпретации среднеирландской географической поэмы <i>Ro fessa hi curp domuin dúir</i>	1051
Флакман М. (Flaksman M.). From ie * <i>ue</i> to English <i>window</i> : on the age and number of imitative words in English.....	1066
Харламова А. В. Фонетические особенности арумынского говора г. Селеница (Албания): результаты предварительного исследования.....	1076
Холод М. М. К истории политической деятельности платоников в IV в. до н. э.....	1087
Хорькова И. В. Источниковедческие проблемы критики языческого пантеона у христианских авторов.....	1095
Черноглазов Д. А. Кого цитирует Феофил Коридалевс? Замечания о греческом письмовнике XVII века.....	1103
Черняк А. Б. Язык Эгерии.....	1116
Shatskov A. V. (Шацков А. В.). Hitt. <i>ninink-</i> and Lat. <i>nītor</i>	1131
Шляхтер М. Е. Бенгальский глагол <i>balāno</i> : ‘заставлять говорить, звать, называться’.....	1141
Шумилин М. В. «Страсти св. Сусанны» (VHL 7937) как языковой памятник: к датировке версий текста.....	1150
Щеглова Н. И. Побудительные конструкты в текстах Нового Завета с участием положительного императива.....	1176
Янзина Э. В., Корнеев О. В. Загадка античного кулачного боя: к вопросу об интерпретации некоторых памятников античной литературы и изобразительного искусства.....	1187

CONTENTS

Part II

Ladynin I. A. The Egyptian Hieroglyphic Transcription of Iranian words in the Satrap Stela of 311 B.C.....	641
Lebedev A. V. Idealism (mentalism) in Early Greek metaphysics and philosophical theology: Pythagoras, Parmenides, Heraclitus, Xenophanes and others (with some remarks on the « <i>Gigantomachia about being</i> » in Plato's <i>Sophist</i>).....	651
Lenchinenko M. V., Lyubzhin A. I. Editions of Ancient Greek historians in the Muravyovs' library.....	705
Lyutikova E. A., Sideltsev A. V. Hittite word order and branching direction.....	728
Metelkina T. S., Pimenova N. B. The Definite Article at an Early Stage: the Data of the Old English Gospel of Mark.....	764
Mirolыbov I. A. Diocletian's Nightmares and the Crisis of the First Tetrarchy.....	781
Nikolaev A. S. Δάειρα, the lady of the waters.....	790
Novgorodova D. D. «In Pliny... <i>chrysoprasus</i> is not chrysoprase, nor is <i>topazus</i> topaz or <i>sapphirus</i> sapphire».....	796
Orujova G. M. Hybrid words in medieval Persian dictionaries.....	823
Osipova O. V. Dionysius of Halicarnassus on the «historical» style....	828
Panteleev A. D. The Martyrdom of St. Marinus (Eus. HE, VII, 15)....	834
Petrosyan A. Y. Armenian ethnonyms in the light of the ethnogenic tradition data.....	843
Pleshak D. G. Revising the genre and the date of <i>In Heraclium</i> by George of Pisidia.....	856
Podosinov A. V. <i>Risus Sardonicus</i> from the Sardonic herbs?.....	867
Popova I. D. On synonymic uses and possible explanation of parallel semantic development of Latin <i>ambitus</i> and <i>ambitio</i>	872
Prikhodko E. V. On the grammatical form of a toponym from the <i>Stadiasmus of the Great Sea</i>	896
Rabinovich E. G. Polar bears in Rome.....	912
Repaňsek L. Notulae breves Indo-Iranologicae.....	928
Safronov A. V. Does the Ramses III's inscription mention the Trojan war?.....	939
Sobolev A. N. On the parameters of variation in the dialects of Balkan languages (The case of the nonfinite «equivalents of infinitive»).....	950
Solopov A. I. Identification of Lat. <i>casia</i> in Virgil and the ancient bee-keeping (Verg. geo. II 213; IV 30).....	960
Talbert R. J. A. A Lost Sundial Found, and the Role of the Hour in Roman Daily Life.....	971
Takhtajan S. A. Piglets or Shoats (Xenophon <i>Memorabilia</i> 1, 2, 30)?	989
Toporova T. V. Old-Icelandic <i>Fjølsvinnsmál</i> : specificity and genre features of the Eddic song.....	996
Trofimov A. A. On two Armenian etymologies.....	1012
Troshkova A. O. The tale type «The Magician and His Pupil» in East Slavic and West Slavic traditions (based on Russian and Lusatian ATU 325 fairy tales).....	1022

Urbanová D. Einige Bemerkungen zur Inschrift auf Blei aus Karthago	1038
Falileyev A. Contributions to the study of <i>Ro fessa hi curp domuin</i> <i>dúir</i> by Airbertach mac Cosse.....	1051
Flaksman M. From ie * <i>ue</i> to English <i>window</i> : on the age and number of imitative words in English.....	1066
Kharlamova A. V. Phonetics of the Aromanian dialect in Selenica (Albania): some preliminary observations.....	1076
Kholod M. M. On the Political Activity of the Platonists in the Fourth Century BC.....	1087
Khorkova I. V. Problems of source study of Christian authors' criticism towards the pagan pantheon.....	1095
Chernoglazov D. A. Who is Theophilos Korydaleus quoting? Some notes on a 17 th c. Greek letter writing manual.....	1103
Chernyak A. B. The language of <i>Itinerarium Egeriae</i>	1116
Shatskov A. V. Hitt. <i>ninink-</i> and Lat. <i>nītor</i>	1131
Shlyakhter M. E. The Bengali verb <i>balāno</i> 'to make speak, to call, to be called'	1141
Shumilin M. V. <i>Passio Susannae</i> (BHL 7937) as a Linguistic Document: Towards the Dating of the Versions of the Text.....	1150
Shcheglova N. I. Constructions with positive forms of imperative in the New Testament.....	1176
Yanzina E. V., Korneev O. V. An aenigma of ancient boxing. On the interpretation of some Greek and Latin sport terms.....	1187